"设计美好未来:全球挑战与地域回应"国际学术会议 (一号通知)

Design for a Better Future: Global Challenges, Local Solutions International Academic Conference Notice 1

会议时间

2025年5月16-17日

Time: May 16-17, 2025

会议地点

中国•西安

Venue: Xi'an, China

会议简介 Conference Overview

"设计美好未来:全球挑战与地域回应"国际学术会议,旨在汇聚全球建筑与城 乡领域的顶尖学者与实践者,通过主旨演讲、专题研讨等多元形式,深入探讨应 对全球性挑战的创新策略与本土化实践方案,推动跨学科交流与国际合作。

"Design for a Better Future: Global Challenges, Local Solutions" International Academic Conference aims to convene global experts and scholars in architecture, urban, and rural development to explore innovative strategies and localized solutions to pressing global challenges. The event aims to foster international collaboration and advance sustainable practices through keynote speeches, thematic forums, and interdisciplinary dialogues.

会议主题 Conference Theme

设计美好未来:全球挑战与地域回应

Design for a Better Future:

Global Challenges, Local Solutions

分会场: 丝路建筑与城市国际联盟 2025 年会

Session: 2025 Annual Conference of the Silk Road Architecture and Urbanism

International Alliance

平行论坛1:解码东南亚乡土建筑

Parallel Forum 1: Decoding South East Asian Vernacular

平行论坛 2: 建筑遗产与聚落形态的更新与保护

Parallel Forum 2: Regeneration and Conservation of Built Heritage and Morphological Systems

分会场:中国建筑学会乡土建筑分会第八届理事会会议

Session: The 8th Council Meeting of the Institute of Vernacular Architecture-ASC

平行论坛 3: 乡土建筑的城市化之路

Parallel Forum 3: The Urbanization Path of Vernacular Architecture

分会场: 黄河流域规划院系联合体 2025 年会

Session: 2025 Annual Conference of the Yellow River Basin Planning Institutes

Consortium

平行论坛 4: 流域空间治理与高质量发展

Parallel Forum 4: Spatial Governance of River Basins and High-Quality Development

会议组织结构 Conference Committee

会议主席

President of the Conference

平行论坛 4"流域空间治理与高质量发展"学术召集人

雷振东

教授, 西安建筑科技大学建筑学院院长 丝路建筑与城市国际联盟理事长 中国建筑学会乡土建筑分会理事长 黄河流域规划院系联合体主席

Convener — Parallel Forum 4

"Spatial Governance of River Basins and High-Quality Development"

Prof. Lei Zhendong

Dean, College of Architecture, Xi' an University of Architecture and Technology
President, Silk Road Architecture and Urbanism International Alliance
President, Institute of Vernacular Architecture-ASC
Chair, Yellow River Basin Planning Institutes Consortium

会议副主席

Vice-Presidents of the Conference

平行论坛 1 "解码东南亚乡土建筑"学术召集人

Asst. Prof. Sarayut Supsook

泰国朱拉隆功大学建筑学院院长

Convener — Parallel Forum 1

"Decoding South East Asian Vernacular"

Dean, Faculty of Architecture, Chulalongrkorn University

平行论坛 2"建筑遗产和聚落形态的更新与保护"学术召集人

Asso. Prof. Laura Anna Pezzetti

意大利米兰理工大学副教授,博士生导师

Convener — Parallel Forum 2

"Regeneration and Conservation of Built Heritage and Morphological Systems"

Associate Professor, Politecnico di Milano, PhD supervisor

平行论坛 3"乡土建筑的城市化之路"学术召集人

赵元超

全国工程勘察设计大师 中国建筑西北设计研究院首席总建筑师

Convener — Parallel Forum 3

"The Urbanization Path of Vernacular Architecture"

Arch. Zhao Yuanchao

National Master of Engineering Survey and Design

Chief Architect, China Northwest Architectural Design and Research Institute

Co., LTD

会议执行主席

Executive President of the Conference

党雨田

教授, 西安建筑科技大学建筑学院副院长

Prof. Dang Yutian

Vice-Dean, College of Architecture, Xi' an University of Architecture and Technology

主办单位

Conference Organizers

丝路建筑与城市国际联盟

Silk Road Architecture and Urbanism International Alliance

黄河流域规划院系联合体

Consortium of Planning Departments in the Yellow River Basin

西安建筑科技大学建筑学院

College of Architecture, Xi' an University of Architecture and Technology

会议议程 Conference Agenda

	会议议程
	Conference Agenda
	2025年5月16日 (星期五) May 16, 2025 (Friday)
	注册
	Registration
	下午
	Afternoon
01	丝路建筑与城市国际联盟理事会 Council Meeting of the Silk Road Architecture and Urbanism International Alliance
02	中国建筑学会乡土建筑分会第八届理事会会议 The 8th Council Meeting of the Institute of Vernacular Architecture-ASC
03	黄河流域规划院系联合体工作会议
	Council Meeting of the Consortium of Planning Departments in the Yellow
	River Basin
	2025年5月17日 (星期六) May 17, 2025 (Saturday)
	上午
	Morning
	开幕式 & 主旨报告
	Opening Ceremony & Keynote Speeches
	下午
6	Afternoon
平行论坛 Parallel Forums	解码东南亚乡土建筑
	Decoding South East Asian Vernacular
	建筑遗产和聚落形态的更新与保护
	Regeneration and Conservation of Built Heritage and Morphological Systems
	乡土建筑的城市化之路
	The Urbanization Path of Vernacular Architecture
	流域空间治理与高质量发展
	Spatial Governance of River Basins and High-Quality Development

There is no registration fee for this conference. You will pay your own transportation and accommodation expenses. Participants are requested to book their own hotel accommodation according to the schedule.